
 
 

 

 

 

 

Ale Marie stála venku před 

hrobem a plakala. Přitom se 

naklonila do hrobu a spatřila dva 

anděly v bílém rouchu, sedící na 

místě, kde předtím leželo Ježíšovo 

tělo, jednoho u hlavy a druhého u 

nohou.  

Otázali se Marie: „Proč 

pláčeš?“ Odpověděla jim: „Odnesli 

mého Pána a nevím, kam ho 

položili.“  

Po těch slovech se obrátila a 

spatřila za sebou Ježíše; ale 

nepoznala, že je to on.  

Ježíš jí řekl: „Proč pláčeš? 

Koho hledáš?“ V domnění, že je to 

zahradník, mu odpověděla: 

„Jestliže tys jej, pane, odnesl, řekni 

mi, kam jsi ho položil, a já pro něj 

půjdu.“  

Ježíš jí řekl: „Marie!“ 

Obrátila se a zvolala hebrejsky 

„Rabbuni“, to znamená ‚Mistře‘.  
                               Jan 20, 11 – 16 

 

 

 

 

 

 

……….věříme v toho, který vzkřísil z mrtvých Ježíše, našeho Pána,   

jenž byl vydán pro naše přestoupení a vzkříšen pro naše ospravedlnění. 
Řím 4,24-25 

sborový list 
OBČASNÍK SBORU CÍRKVE BRATRSKÉ V PARDUBICÍCH               02-03/2014 
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Hospodin je můj pastýř, nebudu mít nedostatek.! 
Ž 23,1 

 

 

 

Akce v dubnu a květnu  
 

 

 

Boží požehnání do dalších dnů  

a vše nejlepší! 

Narozeniny v březnu a dubnu 
oslaví  

Lukášová Pavlína  65 let 

Jeníčková Petra 30 let 

Řežábková Zuzana 25 let 

Kalenská Dagmar 55 let 

Černíková Hana 65 let 

7.4. 18:00 Pracovní sejití starších sboru 

12.4. 12:04 Svatební bohoslužba snoubenců Petry Touškové a Tomáše Jeníčka 

13.4. 18:00 Jarní koncert komorního orchestru Bona Nota 

14. - 17.4. 18:15 Modlitební velikonoční setkání 

18.4. 9:30 Velkopáteční bohoslužba s Večeří Páně  

  18:15 Pašijová bohoslužba 

20.4. 9:30 Velikonoční bohoslužba s Večeří Páně 

21.4. 18:00 Velikonoční kavárna 

23.4. 10:00 Pronájem sálu Gymnáziu Mozartova 

27.4. 9:30 Bohoslužba - káže Daniel Fajfr, předseda RCB 

28.4. 9:00 Modlitební setkání starších sboru 

 
18:00 Klub deskových her 

5.5. 18:00 Pracovní sejití starších sboru 

8. - 11.5.   Prodloužený víkend mladých rodin 

13.5. 18:00 Pronájem Archy na koncert sboru Plamínek ZŠ Polabiny II 

16.- 17.5.   Celostátní konference CB v Trutnově 

18.5.   Beseda se členy sboru po bohoslužbě 

19.5. 9:00 Modlitební sejití starších sboru 

24.5.   Pozorovací a obdivovací exkurze do přírody s A Rocha 

25.5. 9:30 Bohoslužba - káže Pavel Světlík, ředitel A Rocha v ČR 

28.5. 9:00 Seniorátní setkání kazatelů a vikářů v Arše 
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ÚVODNÍK 
 

 

Mezi nezapomenutelné předměty střední školy patřilo tzv. „Technické kreslení“. V 

něm jsem objevil úžasný svět perspektivy. V následujících několika měsících jsem 

nakreslil nespočet perspektivních obrázků. Během toho jsem zjistil, jak klamavá taková 

perspektiva je. Považte. Co způsobí různý úhel pohledu na stejný objekt. Jak veliký je 

rozdíl mezi tzv. „žabí perspektivou“ a tzv. „ptačí perspektivou“. Díváme-li se vzhůru, 

objekt se bude zdát zdánlivě větší, než je (žabí perspektiva) a my naopak stísněnější. Na 

druhé straně, díváme-li se dolů, objekt se bude zdát zdánlivě menší, než je (ptačí 

perspektiva) a my naopak svobodnější. Nuže. Jeden objekt. Dva rozdílné pohledy a dva 

rozdílné pocity, které v nás předmět zájmu vyvolá. 

Proč o tom píšu? Přemýšlejme nad tím, jak se díváme na těžké a neradostné chvíle 

v životě. Ruku na srdce. Kdo z nás na ně hledí žabí perspektivou a kdo ptačí? Jedny a ty 

samé těžkosti, ale rozdílný úhel pohledu a rozdílně vedený zápas.  

Kdo na svá trápení hledí onou žabí perspektivou, naslouchá našeptávání satanově, 

který nás utvrzuje např.: 

… Cože! Není to nespravedlivé! Bůh na tebe zapomněl! 

… A máš to! Jsi v pasti, ze které se nedostaneš! 

… Styď se! Takové problémy jako máš ty, nemá žádný pořádný křesťan! 

A ovoce takového pohledu? Co jiného než uzavřenost, malomyslnost a kritický 

pohled na víru i svět. 

Považte! Jak osvobozující je umět se dívat na svá trápení onou ptačí perspektivou. 

Tak se dívá na život ten, kdo naslouchá Bohu. On nás utvrzuje např.: 

… Synu (dcero), nedovolím, abys byl pokoušen(-a) víc, než můžeš vydržet. 

… Synu (dcero), poskytnu ti východisko, takže tím dokážeš projít. 

… Synu (dcero), neklesej na mysli, tvá pokušení jsou normální. 

Takovým způsobem k nám promlouvá Ježíš prostřednictvím apoštola Pavla: 

„Nepotkala vás zkouška nad lidské síly. Bůh je věrný: nedopustí, abyste byli podrobeni 

zkoušce, kterou byste nemohli vydržet, nýbrž se zkouškou vám připraví i východisko a dá 

vám sílu, abyste mohli obstát. (1K 10:13)“ 

Vstupujeme do velikonočního týdne. Týden, který může být dalším obyčejným 

týdnem anebo naopak týdnem Božích zázraků. Týdnem osvobození. Týdnem obnovy. 

Týdnem, kdy otevřu oči a zazáří mi Kristus.  

Vyber si. Je to na tobě… 

 

Martin Tabačan 
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Velikonoce 2014 v Arše 
 

Duchovní výzva staršovstva pro letošní rok zní prostě: „Zpátky na cestu!“ Chceme 

jít znovu společně na cestě k naději. Výzva se promítá i do příprav setkání během 

velikonočního týdne. Před pár dny jsem byl znovu zasažen Kristovou výpovědí, kdy 

odpovídá Tomášovi slovy: „Já jsem ta cesta, pravda i život. Nikdo nepřichází k Otci než 

skrze mne. (J 14:6)“ Rád bych, aby se pro nás letošní prožívání největšího z křesťanských 

svátků neslo právě v duchu tohoto Kristova slova.  

Rád bych vám nabídl možnost obnovy vztahu s Kristem. Zastavit se a pročistit 

životy. Rozletět se do všedních zápasů na perutích Božího požehnání. Však osobní 

požehnání a vyslání bude korunovat celý týden. Uvědomuji si, jak moc potřebné a cenné 

pro nás je slyšet Boží lásky plný hlas šeptající do ucha: „Mám tě rád!“Osobně prožít a 

přijmout povzbuzení a potěšení. 

Nechme Boha, aby nám dobrořečil. 

Než však dospějeme k nedělnímu žehnání, projdeme celým týdnem. Každý den 

bude připraveno nějaké zastavení, které nám má pomoci pročistit životy a být připraven na 

přijetí Božího požehnání.  

Vřele vám doporučuji vyhradit si jeden či více dní pro půst. Můžete také využít 

pátečního dopoledního shromáždění, kde bude slavena večeře Páně. Budete-li například 

držet půst ve čtvrtek, můžete následně symbolicky jako první sousto do úst vzít právě 

chléb a víno – tělo a krev Kristovu. Přijmout je jako Boží ujištění a přiznání se k vašemu 

postnímu zápasu. 

Zároveň bych vám rád nabídl zpověď. Jsem připraven být tu pro vás. Jste-li Bohem 

vedeni k tomuto způsobu vyznání hříchů, směle nabídku využijte. 

Nu. Ale pojďme si v kostce povědět, co nás čeká v následujících dnech. 

 
1. BOHOSLUŽBY 

 

a) Květná neděle aneb „Bůh nám rozumí, proto nás slyší.“ 

Letos si dovolím vynechat témata květné neděle. Jako potřebnější vidím mluvit o 

společném modlitebním zápase církve. Ano. Ježíš se modlíval o samotě. Zároveň 

však vedl i učedníky ke společnému modlitebnímu zápasu. 

Nepotřebujeme i my znovu objevit Krista jako cestu modlitby? 

b) Velký pátek dopoledne aneb „Bůh nám rozumí, proto nám odpouští.“ 

Dopolední bohoslužba nabídne osobní zastavení a znovuprožití hloubky 

odpuštění, které se nám dostává v Kristu. Ježíš je pravda a vede nás, abychom i 

my byli pravdiví sami k sobě.  

Korunou dopolední bohoslužby bude nově večeře Páně. Boží nabídka znovu 

ujištění, že je mi v Kristu cele odpuštěno. Večeře Páně proběhne v módu 

„bezeslov“. 

c) Velký pátek odpoledne aneb pašijová bohoslužba 

Kouzlo pašijové bohoslužby spočívá v naslouchání Božímu slovu. Proto se jí 

někdy říká „čtená bohoslužba“. Základním stavebním prvkem budou pašijové 

texty Markova evangelia doplněné o žalmy, hudbu a písně. 

d) Neděle vzkříšení aneb „Bůh nám rozumí, proto nám žehná.“ 
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Neděle všech nedělí se ponese v duchu požehnání. Potřebujeme naslouchat 

Božímu dobrořečení a osobně přijímat do svých životů Boží požehnání. Rádi 

bychom vám jako starší žehnali. Proto bude po bohoslužbě plynule navazovat 

požehnání, kdy jako starší budeme v přední části sálu vyprošovat osobní 

požehnání každému, kdo o to bude stát. Zcela v duchu Kristova: „Já jsem … i 

život!“ Večeře Páně bude doprovázena písněmi. 

 

 
2. MODLITEBNÍ SETKÁNÍ 

 

a) Společná setkání 

Od pondělí do čtvrtka bude vždy od 18:15 v malém sále probíhat modlitební 

setkání. Budeme se společně přimlouvat za nás jako společenství Archy, stejně 

jako za osobní potřeby těch, kdo o to budou stát.  

Považte. Bůh nepracuje sám! Očekává, že se spojíme v modlitebním zápasu, aby 

se on sám pak mohl přiznávat k našim modlitbám. 

 

b) Individuální 

Malý sál bude pro potřeby velikonočního týdne přebudován na „kapli“. Krom 

času společných modlitebních setkání bude možné kdykoliv přijít do této 

dočasné „kaple“ a strávit čas o samotě s Kristem. Připraveny budou různé 

překlady Bible; hudební CD i nástroje; inspirativní texty; volné plochy pro psaní 

modliteb, modlitebních předmětů i vzkazů atd. 

Na dveřích do malého sálu bude vyvěšen časový rozpis po 30 minutách. Každý 

bude mít možnost se buď napsat sám anebo pokud pošle smsku anebo zavolá do 

kanceláře Archy, my jej připíšeme na seznam. 
 

Martin Tabačan 

 

 

****** 

 

 

S 2.2.2014 3 724 Kč 2.3.2014 2 818 Kč 

B 9.2.2014 5 269 Kč 9.3.2014 3 041 Kč 

Í 16.2.2014 3 092 Kč 16.3.2014 2 856 Kč 

R 23.2.2014 2 914 Kč 23.3.2014 2 158 Kč 

K     30.3.2014 3 028 Kč 

Y     



 
6 

 

Konference Přihořívá 2014 – Uchvácen Kristem 
 

Konference Přihořívá se konala v sobotu a v neděli 5. a 6. dubna opět v Kutné 

Hoře. Zdá se to skoro neuvěřitelné, ale od prvního Přihořívá uběhlo již 19 let (první se 

konala v roce 1995)… Mění se počty účastníků, mění se i místo konání (tehdy byla 

konference v Havlíčkově Brodě), mění se témata seminářů, ale nemění se ten, kvůli 

kterému konferenci konáme… řekl br. David Novák, jeden z hlavních vedoucích. Téma 

letošní konference bylo „Uchvácen Kristem“. 

V sobotu probíhaly semináře, účastníci si mohli vybrat z nabídky 11 seminářů 

(např. Jak dobíjet baterky, Uchvácen Kristem, Uchvácen biblí, Uchvácen modlitbou, Kam 

kráčíš CB, Zaskočen bolestí, aj.). Večer v divadle jsme společně chválili Pána, vyslechli 

zkušenosti některých bratří v panelové diskuzi, moderované svědectví víry bratra 

z Havířova a přemýšleli s kaz. Petrem Šimmerem nad Božím slovem z Luk. 4:3-43. Ježí-

šovo slovo mělo moc, Ježíš je slovo života, přišel zjevovat Boží slávu, je stále stejný.  

Společnou nedělní bohoslužbu (opět v divadle) spolu s bratry a sestrami ze sboru 

CB a KS v Kutné Hoře jsme prožili jako svatý oddělený den a příležitost být s Bohem a 

také spolu. Kázaní na téma Luk. 24:13-33 br. Daniele Fajfra a Davida Nováka, opět 

doplnily chvály a svědectví bratra z Chrudimi o jeho cestě ke Kristu. Každý z nás má jinou 

cestu ke Kristu, ale je jediná cesta k Bohu a tou je Ježíš Kristus.  

 

Daniel Fajfr  
Učedlníci cestou do Emaus plni zmatku a obav nevnímali, že Ježíš jde s nimi. Často 

i my jako jednotlivci, STA, sbory i církev si často počínáme, jakoby byl Kristus mrtev. 

Ale Pán Ježíš je stále stejný. Stojí o naši důvěru, chce, abychom se na něj spoléhali, ne na 

něco jiného Je třeba být osloven Božím slovem a církev je tu proto, abychom to dokázali. 

Často smýšlíme i proti evangeliu, snadno máme špatný přístup ke Kristu.  

Jakou má Pán Bůh cestu pro církev? Nevíte, jakého jste ducha? - my, rodiny, sbory. 

Potřebujeme se povzbuzovat žít evangeliem. Pán Bůh se o církev stará. Pracuje v nás 

láska, radost nebo člověčina? 

Dějiny církve jsou očekáváním na Boha, církev má očekávat Slovo, milosrdenství. 

První církev očekávala 2. příchod Pána Ježíše. Proč nečekáme? Bojíme se, že se 

− nedočkáme, zdá se nám, že Pán Bůh jedná pomalu a bereme věci do svých rukou, 

− nenaplní se naše představy, církev se stává formální, pokud nečeká na Boží vedení,  

− nic nestane. Chodíme do společenství a nečekáme, že Bůh bude jednat. 

Nemáme čekat pasivně. Čekejme, že Pán Bůh bude jednat, nebojme se zklamání nebo, že 

to bude jinak. Pán Bůh nás často připravuje skrze situace, kterými procházíme, vše má 

svůj čas. Máme čekat na Boží: 

* spásu – žijme pro spasení lidí, modleme se, Pán zná naše touhy a nezklame nás, 

čiňme pokání, kde jsme nervózní a nedáváme prostor Bohu. Nejlepší evangelista je 

Duch Svatý. 

* slovo – modleme se za kazatele a jiné služebníky. Naše zápasy řeší Pán Bůh. 

* moc – žijme z Boží moci, nesme břemena zvěstování a jedni druhých 

* jednání – bude nám klást otázky, společenství s Bohem se děje srdcem 

Mojžíš úpěl k Hospodinu, Jeremiáš plakal, Pán Ježíš jednal.  

Zbav se skepse u kříže Pána Ježíše! 
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David Novák  
Když šli učedníci do Emaus, hořelo jim srdce. Co jim bránilo poznat Ježíše? Třeba 

skepse, byli smutni ze ztráty. Jsme stvořeni pro naději. Pán Ježíš jim říká – nechápete že 

jste součástí velkého příběhu, který vás převyšuje, nejste jen nějaká hrstka lidí, jste 

součástí velikého scénáře, který vytváří Bůh. Pokud nepoznáme Ježíše, půjdeme každý 

svou cestou, i když si budeme o Ježíši povídat, vyměňovat si informace. Ale až když spolu 

stolovali, teprve se něco mění. Pán Ježíš nám dává sílu být průkopníky, vyrazit s Ním 

kamkoliv, i když cesta je nejistá. Prožiji, že jsem Pánu Ježíši blízko. Že jsme spolu, to je 

silná motivace, abych se přestal bát. Srdce mi hoří, protože jsem vedle Pána Ježíše. Vím že 

bych nikdy neměnil. Vedle Pána Ježíše je největší bezpečí. Nechat si posloužit samotným 

Kristem. Není to naše aktivita, co nás proměňuje. Učedlníci už nejdou se sklopenou 

hlavou, ale hledí dopředu. Chtějí Pána Ježíše následovat, stávají se lidmi nového poslání, 

nelze to skrývat. Učedlníci se vrací do Jeruzaléma, je to cesta naděje. Ježíš nám dává 

možnost vyrazit na cestu a nebát se pozvednout hlavu, znovu tam, kde jsme. Pán Ježíš je 

blízko, jsme spolu a tím ho můžeme poznávat tak, jak jsme ho neznali. 

Otázka pro nás: Stojíš o to? 
 

Z našeho sboru se zúčastnily 4 sestry.  

Zeptala jsem se – „Co Tě na konferenci nejvíce oslovilo?“ 

 

Sestra Eva napsala:  

 Již sama konference s názvem "Uchváceni Kristem" slibovala mnoho. Nebylo lehké 

si vybrat mezi semináři. Vybrala jsem si seminář se stejným názvem jako konference, 

vedený Romanem Touškem. Byl to seminář plný úžasných myšlenek. Jak být uchvácen 

Kristem? Poznáváním Ježíšova vztahu ke mně, být s Ním, cítit s Ním, prožívat Jeho 

bolesti i radosti s jediným přáním "chci Tě znát". Na závěr jsme ještě dostali několik 

praktických rad: 

1. chci-li Boha poznat, musím mu dát čas a prostor 

2. s čímkoliv skrytým nejde poznat Krista. Nahé a odhalené je před ním všechno.  

3. specifikovat co chci, proč to chci a co za to dám 

4. setkávat se s Kristem jinak (v hudbě, v církvi ....) 

5. setkávat se s ním ve společenství i o samotě 

Cíl není odstranění tradic, ale pochopení Boha.  
  

Každý účastník se stihl zúčastnit tří seminářů, o kterých jsme se o přestávkách 

sdíleli. Večer byl v divadle společný program s úžasnými retrochvalami a druhý den 

společná bohoslužba. Nebylo lehké se rozejít a vrátit do svých domovů. 

 

******* 

Sestra Dáša napsala několik myšlenek ze seminářů, které navštívila: 

1) Seminář Duchovní boj vedl br. Petr Šimmer na základě biblického textu z 1.Tim 2. 

Na prvním místě žádám, aby se konaly: 

− PROSBY  

− MODLITBY  

− PŘÍMLUVY 

− DĚKOVÁNÍ 
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Prosba – dovoluje nás očistit, abychom rozuměli Božímu záměru a mohli se s ním zto-

tožnit. 

Modlitba – přemýšlím – hovořím – kladu otázky – poddávám se Pánu, ujasňování. 

Přímluvy – když jsem se ztotožnil s Božím záměrem, začne mi Bůh klást na mysl li-

di,… 

Děkování – co je v nebi naplánované – BOŽE JÁ TI VĚŘÍM. 

 

Muži: … „chci, aby se muži modlili na každém místě, kde se scházejí. Zabírat území pro 

našeho pána. Podle Jak 4 se máme nejprve oddávat Hospodinu a pak se vzepřít 

Zlému. Kde jsou modlitby, tam je MOC a SÍLA. Do duchovního zápasu nelze vstu-

povat, když je mezi bratry nesvár, skryté věci. Není to hra, musí být pravidla. Nesmí 

tu být soupeření. 

Ženy:  V textu nejde o ponížení žen.  

− Nemají odvádět pozornost mužů, otázka oblékání. (Jezábel se zkrášlila, aby svedla 

muže.). Zodpovědnost duchovního boje je na mužích, Bůh povolává 

k zodpovědnosti. 

− Nemají učit, protože je nemoudré učit muže. 

− Kázat, tj. nést radostnou zvěst mohou. 

− Žena nemá přinášet to, jak se vede duchovní boj. Směr má určovat muž. 

Toto slovo není proti ženám, ale je pro ně ochranou. Psychika ženy je zranitelná. 

Role žen je nejen rození dětí, ale aby s mužem vedla a přivedla děti k Bohu. Je to 

VELKÝ ÚKOL. Děti potřebují vidět příklad matky, jak se modlí, bojuje. Ženy stojí ve-

dle mužů, připravují zázemí. 

Po uvěření jsme všichni na bojišti! 

 

2) Seminář Uchvácený Bůh vedl br. Karel Řežábek   

CHVÁLA je CESTA, ne cíl. Uctívání je tam, kde člověk dospěje k přátelství a dů-

věrnému vztahu s Bohem. Od Chválící skupinky nemáme očekávat, že nám Boží přítom-

nost zprostředkuje. Boží přítomnost tam je i bez chválící skupinky. Úkolem je pomoci 

ostatním se připojit a reagovat na Boží přítomnost. Spolu s ostatními chválit přítomného 

Boha. Mezi námi a Bohem musí být vztah LÁSKY. Na svém vztahu s Bohem musím pra-

covat. Ale pozor. Bůh rozdává dary a ne VÝPLATY. Boha uctíváme radostným životem a 

láskou. Jeho přízeň si nemusíme koupit, tu už máme. 

PROČ CHVÁLIT? Píseň Šalomounova 2,14 milostná píseň církev a Bůh  (nevěsta a 

ženich) …. Jako zamilovaný chce slyšet hlas své milé, tak i Bůh touží po našem. 

 

******** 

Na www str. CB jsme mohli po konferenci číst v ohlédnutí Davida Nováka:  

Největší počet účastníků byl mezi věkem 30 – 40, na druhém místě potom 41 – 50, 

což je přesně cílová skupina konference s tím, že 50 a starší byla další věková skupina, 

která přijela v relativně hojném počtu. Společných bohoslužeb se účastnilo něco kolem 

350 lidí. Děkujeme skvělým organizátorům v Kutné Hoře, kteří zabezpečili jedinečné 

zázemí. Na závěr jen tolik, že jsem moc vděčný za každého, kdo přijel a že bych tyto 

duchovní hody přál zažít dalším. 

pro SL Dagmar Kalvachová 
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Konference – Budujte se navzájem 
 

Konference Budujte se navzájem  se konala od pátku 28. do neděle 30.března 

v Náchodě - na téma Malé skupinky. Z našeho sboru se zúčastnilo celé nebo jen některých 

částí 6 členů. 

Vyučováním sloužili hosté br. Tylson Ziegler, Bud Fenell a John Dostal (misionář 

v Brně) ze sboru Grace Fellowship Church v Americe, kde na základě vlastních zkušeností 

došli k poznání, že malé skupinky (dále MS) pomohly vybudovat jejich sbor ke zralosti a 

do podoby Krista (sbor má 1600 členů, cca 800 se zúčastňuje MS).  

MS mohou sloužit jako nástroj k obnově života církve – společenství s Kristem a 

spolu navzájem. Společenství v MS pomáhá povzbuzovat ke smíření s Bohem a lidmi, 

aplikovat Boží slovo v každodenním životě k oslavě Boha, žít evangeliem – Ježíš je pro 

nás důležitý, růst v našem posvěcení do podoby Kristovy povahy – skrze biblickou lásku 

(dávat a nic nečekat), vzájemnou službu a napomínání, vzájemně se vyučovat, 

povzbuzovat, společně procházet těžkostmi, konflikty řešit biblicky, být užitečnými při 

evangelizaci (možnost zvát nevěřící přátele), aj. Tak můžeme opravdově vnímat 

křesťanské společenství.  

Pokud jsem ponechán sám sobě, tak neporostu v osobu, jakou mne Pán chce mít a 

ani mne k tomu nezmocní. Byli jsme obdarováni Bohem, abychom mohli pomáhat církvi 

v růstu do zralosti. Poskytujme si navzájem všemožnou péči, rady, pozornost, útěchu, 

povzbuzení a důvěru. Žádný jiný subjekt nemá schopnost pečovat o záležitosti srdce, 

jedině církev Ježíše Krista. 

Evangelium tak jak jej každodenně žijeme, nás vede k velkému pokladu Mat 6:21a 

dědictví Ko 3:24, Žid 6,9-12, Mat 19. To nás motivuje.  

Ježíš je náš vzor Žid 12:2 „…. s pohledem upřeným na Ježíše, který vede naši víru 

od počátku až do cíle. Místo radosti, která se mu nabízela, podstoupil kříž, nedbaje na 

potupu, proto usedl po pravici Božího trůnu.“ 

pro SL Dagmar Kalvachová 

 

 

ČTETE ? 
 

Milí čtenáři, v rubrice „Čtete?“ bych chtěl navázat na článek z předchozího čísla SL 

a nabídnout vždy nějaký tip, titul, který podle mě stojí za přečtení. Hlavně vás však chci 

motivovat k tomu, abyste vzali dobrou křesťanskou knihu či časopis do ruky a začetli se. 

Martin Hambálek 

 
MAHALIA JACKSONOVÁ ZPÍVALA PÍSNĚ NADĚJE – THEO LEHMANN  

(Vydal Vyšehrad, 1980, k dispozici ve sborové knihovně) 

Tato kniha vypráví o životě „královny gospel-songu“ Mahalii Jacksonové, která se 

narodila – stejně jako většina černošských hudebních umělců – v New Orleans. Rodiče a 

později teta ji vychovali v duchu baptistické církve. Jako blízká spolupracovnice Martina 

Luthera Kinga se zúčastňovala demonstrací za rasovou rovnoprávnost. Sklízela vavříny na 
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všech světových pódiích, přes všechny úspěchy si zachovala až do smrti skromnost prosté 

dívky z jihu. 

(Z úvodu ke knize na přebalu.) 

Ukázka o síle duchovní písně je z kapitoly pod názvem „Úkol: boj“ a líčí známý 

pochod na Washington, kterého se pod vedením M.L.Kinga zúčastnilo zhruba 250 tisíc 

lidí.  

Jako při všech dřívějších demonstracích za občanská práva i při této největší, jakou 

kdy Washington viděl, se hodně zpívalo. Zpívaly se staré spirituály, které pocházejí ještě 

z dob otroctví, i moderní kostelní zpěvy a písně svobody. Martin Luther King označil 

jednou tyto písně za „duši hnutí“ a řekl: „Songy svobody dávají našim lidem v těžkých 

hodinách odvahu a probouzejí zářivou naději do budoucnosti.“  Tytéž písně, které po léta 

dodávaly tisícům odvahu v kostelech, na ulicích a ve vězeních, zaznívaly teď v mohutném 

demonstračním průvodu – „We Shall Overcome“, hymna hnutí za občanská práva, „We 

Shall Not Be Moved“, „O Feedom“, a „Blowing In The Wind“. 

Ve dvou velikých proudech táhli demonstranti ve dvacetistupech vlevo i vpravo 

kolem jezírka, které leží mezi Washingtonovým pomníkem a Lincolnovým památníkem. 

Tam byla postavena tribuna. Mahalia Jacksonová zpívala na tomto místě už jednou před 

šesti lety, 17. Května 1957, když tu mluvil Martin Luther King na závěr modlitebného 

pochodu. Tehdy přišlo třicet sedm tisíc lidí. Teď jich zde bylo čtvrt milionu. V čele 

pochodovali vůdci hnutí, následováni statisíci, které šly v průvodu za zpěvu a mávání 

prapory. Miliony sledovaly tuto událost doma na televizních obrazovkách. 

Bylo plánováno, že slavnost zahájí v poledne Marian Andersonová. Její letadlo mělo 

bohužel zpoždění. Zaskočila za ni Camila Williamsová, zazpívala „The Star-Spangled 

Banner“ a pak následovaly projevy, mezi nimiž se pokaždé zpívala píseň svobody. Tak to 

trvalo dvě hodiny. Odpoledne ve tři hodiny ještě stále nebyl konec, ještě se neujal slova 

Martin Luther King. Nesnesitelné vedro se stupňovalo a lidé, stojící v palčivém slunečním 

žáru, kteří už měli za sebou namáhavou cestu, pomalu začínali být unavení a neklidní. 

Někteří se už rozcházeli ke svým autobusům. Vtom bezprostředně před slavným projevem 

dr. Kinga se zvedla ze svého místa na tribuně před Lincolnovým památníkem Mahalia 

Jacksonová a přistoupila k mikrofonu. Neklid okamžitě ustal. Začala zpívat zpočátku zcela 

tiše: Znám jen nadávky a posměch. Až Pánu v nebesích to vypovím,jak dlouho na mě jste 

byli zlí. 

Skutečně – žádná jiná píseň než tento staletí starý nářek otroků se nemohla lépe 

hodit k tomu, aby shrnula pocity, utrpení, zklamání, zážitky a naděje lidí, kteří tu stáli před 

Lincolnovým památníkem. Po prvních tichých taktech to davem zahučelo a tento zvuk se 

jako vlna valil zpět k Mahalii Jacksonové. Když k ní tato ozvěna dolehla, věděla, že svou 

písní vyjádřila přesně to, co lidé kolem ní cítí. Pomalu svůj mocný hlas zesilovala a 

vyzpívala všechno, co v jejím nitru právě bylo. Přemožena radostí tohoto dne začala 

přidávat, až z ní vytrysklo jásání, které strhlo ji i celý dav. Dav se přidal ke zpěvu i 

tleskání a tleskali dokonce i členové Kongresu i policisté. Mnozí lidé, kteří seděli znaveně 

na kraji jezírka a chladili si nohy ve vodě, začali jimi v rytmu máchat a stříkat. Potlesk 

neustal, dokud Mahalia  Jacksonová nezazpívala ještě přídavek, který vyjádřil slavnostní 

náladu tohoto velkého dne obzvláště dobře – „How Did We Make It?“ („Jak jsme to 

dokázali?“). Lidé mávali praporky a jásali nadšením. Vypadalo to, jako kdyby rockovalo 

celé město. „Neměla jsem v úmyslu vyvolat nějaké buditelské hnutí, ale v tomto okamžiku 

to velké shromáždění prostě překypovalo radostí.“    To byla nálada, kterou pociťoval 
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Martin Luther King, když po Mahalii Jacksonové přistoupil k mikrofonu. Do této 

atmosféry pronesl svou skvělou řeč: „Mám sen …“ 

 
ALAN VINCENT – PĚT DIMENZÍ KŘÍŽE  

(Nakladatelství KMS, Praha 2008, k zakoupení v KMS) 

Alan Vincent již téměř 50 let působí jako kazatel, učitel a apoštol v mnoha církvích 

a hnutích na všech kontinentech. Před svým obrácením byl úspěšným vědcem, pracoval ve 

výzkumu firmy Kodak, a prohlašoval se za ateistu. Krátce po svém obrácení v roce 1958 

Alan s manželkou Eileen prožili povolání k misii v Indii, kam o pět let později odjeli. 

Dalších 14 let pracovali v Bombaji (dnes Mumbaj), kde zakládali dnešní pravděpodobně 

největší světový křesťanský sbor. Později zakládali sbory v Anglii, spolupracovali 

v Africe s Reinhardem Bonnkem. Kázali a vyučovali na konferencích po celém světě, 

několikrát na Křesťanské konferenci v Praze.  Alan také píše knihy, prohlašuje, že by ještě 

rád zpracoval do knižní podoby své celoživotní poznámky. 

-------------------------- 

Na knize „Pět dimenzí kříže“ mně zaujala neskrývaná jednoznačnost a údernost myšlenek. 

Autor vychází z celoživotní praxe v první linii a je ve svém výkladu někdy až drsný, když 

nekompromisně odhaluje slabiny současného křesťanství, které kříž Pána Ježíše 

zpracovává více intelektuálně než prakticky se skutečným dopadem do života. Vybral 

jsem několik odstavců z úvodních pasáží knihy.(MHam) 

------------------------- 

Ukázka: 

Chci vám přinést slovo, které hoří v mém srdci. Nechci ztrácet ze zřetele základ, na 

němž stojí naše víra a mocné jednání v Bohu. Tak i já, bratři, když jsem přišel k vám, 

nepřišel jsem vám hlásat Boží tajemství vznešenými slovy nebo moudrostí. Rozhodl jsem 

se, že nechci mezi vámi znát nic než Krista Ježíše, a to toho ukřižovaného. (1 Kor 2,1-2)  

Apeluji na vás, abyste postavili kříž jako východisko svého jednání s Bohem, 

s Ďáblem a s životem. Je to jako hlas polnice. V celé naší metodologii, v celém našem 

učení o království nesmíme ztrácet základ a ústřední bod – kříž Ježíše Krista.   ….. 

V prvních třech kapitolách první epištoly Korintským se Pavel zabývá tím, jak je 

důležité přivést církev zpět k hluboké jednoduchosti kříže Ježíše Krista: Neboť Kristus 

mne neposlal křtít, ale hlásat evangelium, a to ne moudrostí slov, aby nebyl vyprázdněn 

Kristův kříž. (1 Kor 1,17) 

Musíme dávat pozor, aby moudrost slov nebránila kříži v jeho mocném účinku. 

Vezměte to osobně a užívejte moc kříže ve svém životě. Když jste uvěřili, není kříž něco, 

co jste nechali za sebou. Kříž je věčná, trvalá, mocná síla, která má dál konat své dílo 

v našem životě. Je velmi snadné ztratit kříž v moudrosti slov. …. 

Slovo kříže je totiž bláznovstvím těm, kteří hynou, ale nám, kteří jsme zachraňováni, 

je mocí Boží. (1 Kor 1,18) 

Pavel rozděluje svět na dvě kategorie: na ty, pro které je zvěst kříže bláznovstvím, a 

na ty, pro které je Boží mocí k záchraně. Čím z toho je ve tvém životě? Co s tebou dělá 

kříž dnes? Jak působí v tobě a skrze tebe? Přemýšlej o tom. Nebudu na tyto otázky 

odpovídat, ale Duch svatý nás tyto věci bude učit, on nám zjevuje moc kříže: 

Je napsáno: „Zahubím moudrost moudrých a rozumnost rozumných zavrhnu.“ Kde 

je moudrý? Kde je znalec Písma? Kde je řečník tohoto věku? Neučinil Bůh moudrost 

tohoto světa bláznovstvím? (1 Kor 1,19-20) 
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Souhlasíš s tím? Je velmi důležité, abys souhlasil. …. 

Kříž musí být kázán. Chci vás povzbudit, ať jdete během svého pracovního týdne 

kamkoli, rozhodněte se neznat mezi svými kolegy nic než Krista a to toho ukřižovaného. 

Boží moc bude s vámi.  Rozhodl jsem se, že se za bláznovství kříže nebudu stydět. Založil 

jsem v Kodaku organizaci s cílem přinést evangelium továrně, která zaměstnávala asi 

deset tisíc lidí. Během oběda jsem stával na jídelním stole a kázal dělníkům o Pánu Ježíši. 

Pokud hodlám být křesťanem, říkal jsem si, budu skutečným křesťanem. Viděl jsem, ty 

nejneuvěřitelnější zázraky proměny, které se odehrávaly během jednoduchého kázání 

bláznovství kříže Ježíše Krista. Ať mluvím s hinduistou nebo muslimem nebo arogantním 

intelektuálem západního ražení, moc má jedině zvěst kříže.  

Chci vás povzbudit – nestyďte se. 

Martin Hambálek 
 

Biblické hory 
 

„POZDVIHUJI OČI K HORÁM“ 
Tento začátek Žalmu 121 mne inspiroval k zamyšlení nad biblickými horami a tyto 

své myšlenky a úvahy, doplněné zeměpisnými fakty, se pokusím vtěsnat do několika 

kapitol pro náš Sborový list. Vystoupáme spolu na hory, které jsou místem Božího jednání 

s člověkem a většinou to byly úžasné Boží činy, které se na těchto horách odehrály. 

Termín vystupovat (vzhůru) v Bibli vždy znamená přicházet do Boží blízkosti. 

Mojžíš vystoupil na horu Sinaj, PJ vystoupil na horu, aby se modlil a Židé také 

vystupovali do Jeruzaléma do chrámu. Naopak sestupovat znamená vzdalovat se od Boží 

tváře. Jonáš nejprve při útěku od Boží tváře sestoupil do Jafy, potom do podpalubí a 

nakonec v útrobách ryby sestoupil až ke kořenům horstev. Tak pojďme spolu vystupovat 

Naše první hora je vlastně pohoří a nevystoupáme na ni, ale připlujeme. Je už tedy 

jasné, že jde o pohoří ARARAT.  

Zpráva z tisku: „Skupina 15 čínských a tureckých badatelů se domnívá, že na hoře 

Ararat objevila zbytky Noemovy archy. Novinářům objevitelé řekli, že je to na 99% ona, že 

ji nalezli ve výšce 4400 m.n.m. a podle výsledku analýzy radioaktivního uhlíku C14 

pochází dřevo z doby asi 4800 před n.l.“  Takových zpráv od různých objevitelů bylo a 

bude ještě hodně, i když pohoří Ararat je těžko přístupné - ani ne tak z obtížnosti výstupu, 

ale vzhledem ke své poloze. Leží totiž na území Turecka, ale v těsné blízkosti hranic 

s Arménii a s Iránem a to je z politického, ale hlavně historického hlediska velice výbušná 

oblast. Proto tam turecké úřady nerady pouštějí skupiny hledačů archy. 

My ale nejsme odkázáni na důkaz pravdy o existenci archy, my věříme tomu, že tam 

někam doplul Noe se svoji rodinou a se zástupci zvířecích suchozemských druhů na 

vlnách Božího soudu. A co je velice důležité, že tam nešlo o náraz na skálu, nebo náhodné 

uvíznutí, či dokonce o ztroskotání. Co čteme v Gn.8,4? „Sedmnáctého dne sedmého 

měsíce archa spočinula na pohoří Araratu“. Archa spočinula, čili pohoří Ararat můžeme 

nazvat místem spočinutí. A ne náhodou je to spočinutí na skále, protože v 2.Sam. 22,32 

stojí psáno: „Kdo je skála, ne-li náš Bůh?“. 

Pojďme ještě o 600 let zpátky časem a čtěme, co se událo v oněch dnech. Gn. 5, 28: 

„Ve věku sto osmdesáti dvou let zplodil Lámech syna. Dal mu jméno Noe (to znamená 
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spočinutí, či odpočinutí)“. Vidíme jak je to symbolické, když nositel tohoto jména 

spočinul na Araratu. 

A je tady další symbolická souvislost. Když se podíváme do 3. Mojž., 23, tak tam 

nalezneme Boží ustanovení daná Izraelcům právě pro 7. měsíc jejich kalendáře. A jak 

jsme si již všimli, právě 7. měsíc spočinula archa na Araratu. A jaké to slavnosti ustanovil 

Hospodin? 

1.den sedmého měsíce je to slavnost odpočinutí s pamětným vytrubováním 

10.den je dnem smíření, dnem vyznávání, pokoření a očištění 

15. den začíná sedmidenní slavnost stánků 

Spočinutí archy v sedmém měsíci nás vede k novému pohledu na tyto později 

ustanovené židovské svátky – jako by se ta doba exodu rozšiřovala o dny potopy. Archa 

spočinula a Noe a spol. odpočinuli (ještě víc než půl roku trpělivě čekali, nežli dal 

Hospodin povel: Vystupte!). Potopa byla dobou očištění země a smíření Boha 

s člověkem. A archa byla vlastně takovým stánkem, skrze který Bůh převezl svůj lid 

(osmičlenný) do nové země a nové doby.  

Jak je nám, pardubickým, ten starozákonní příběh blízký. Máme ARCHU – symbol 

záchrany skrze Pána Ježíše, je tu NOE – poslušný člověk očekávající ve všem na Boha a 

máme i ARARAT, tu pevnou skálu, která se nepohne navěky, místo věčného spočinutí. 

Z různých pramenů zpracoval VL 

BIBLICKÉ HORY - 2 PŘÍDAVKY 

 

1) Kalendář potopy jsem sestavil pro ujasnění těch časových údajů, které jsou 

v Bibli uvedeny. Pro jednoduchost jsem stanovil počátek děje na 1.1. roku 0, kdy se Noe 

narodil. 

1.1. 600 − Noe slaví šestistiny  

10.2.600 − dostává Noe rozkaz k nástupu do archy, sedm dní trvá, než to tam 

všechno porovná 

17.2. − Hospodin zavírá za všemi vrata a začíná potopa 

7.3. − po 40 dnech přestává pršet 

17.7. − Archa spočinula na Araratu (po 150 dnech plavby) 

1.10. − objevují se vrcholky hor 

10.11. − otevírá Noe okno a vypouští krkavce 

17.11. − vypouští Noe holubici a ta se vrací s prázdnou 

24.11. − druhé vypuštění holubice a ta se vrací s olivovým lístkem v zobáku 

1.12. − třetí vypuštění holubice bylo úspěšné – už se nevrátila 

1.1.601 − Noe odsunul vrata (biblicky: příklop) zkoumá terén, ale ještě je příliš 

mokro 

27.2.601 − země je suchá a Hospodin řekl Noemu: vyjdi z archy a s tebou celé 

osazenstvo 

 

 

2) Ararat a Arménie 

Pohoří Ararat patří Turecku, ale historicky patří po právu Arménii, která má také 

tuto horu ve svém státním znaku. Jak je to vlastně s tím pohořím a historickými událostmi 

kolem něho?  
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Popsat Ararat je celkem snadné. Je to horský masiv vulkanického původu skládající 

se ze dvou vrcholů. Ten vyšší (5147m) je nazýván právě horou Ararat a je pokryt trvale 

ledem a sněhem. Mezi oběma vrcholy je sopečná plošina. Nejkrásnější pohled na Ararat je 

z Arménie a hranice je jen pár kilometrů od vrcholku hory. 

S popsáním dějin Arménie je to složitější, protože první zmínky o osídlení sahají 

před rok 2000 p.n.l., kdy je popsáno v písemných památkách Chetitů. Píše se v nich o 

národu Chajasa, původních obyvatelích Arménie. Archeologické nálezy jsou ještě o 

mnoho století starší. Asi v 9. stol. p.n.l.. vznikla spojením arménských kmenů mocná říše 

Urartu v oblasi jezera Van (dnes v Turecku). V letech 220 p.n.l. až 387 n.l. to byla Velká 

Arménie. Poté se oblast Arménie stala předmětem sporu velkých říší a můžeme říci, že 

historie Arménů má mnoho společného s historii Židů. Ať se jedná o rozptýlení 

v diaspoře, nebo o pogromy, kterými prošly oba národy.  V 17. stol. byla Arménie 

rozdělena mezi Osmanskou říši (západní A.) a Perskou říši (východní A.). Začátkem 19. 

stol. připadla východní Arménie Rusku a Armény v západní části čekal v době na přelomu 

19. a 20. stol. těžký úděl genocidy ze strany Turků. O život tehdy přišlo na 1,5 mil. 

Arménů, dalších 100.000 jich uteklo do okolních zemí. 

Důležité v historii Arménie bylo to, že jako první země v dějinách, přijala v roce 

301 n.l. křesťanství za své oficiální náboženství. Vznikla Svatá arménská apoštolská 

církev, která se po Nikojském koncilu (325 n.l.) oddělila od hlavního křesťanského 

proudu. Velice blízko mají arménští křesťané k Egyptské koptské církvi a arménskému 

ortodoxnímu pojetí křesťanství byli nakloněni i Cyril a Metoděj. Dnes má Arménie 3,3 

mil. obyvatel, z nichž patří 93% k arménské apoštolské církvi, 4% jsou muslimové, 1% 

katolíci, zbytek jiní. 

Tyto informace o Arménii jsem připojil jednak proto, že to souvisí s našim 

Araratem a také proto, že jsem chtěl doplnit přednášku s promítáním br. Josefa Soukupa, 

kterou měl v našem Seniorklubu právě o Arménii  
V.Lukáš 

ELIM nabízí a zve 
 

Máme pro vás několik nabídek a pozvání: 

1. Potřebujete poradit se sepsáním smlouvy, žádosti, stížnosti a dalších dokumentů podle 

Nového občanského zákoníku? Obraťte se na nás – pokud to bude v našich silách, rádi 

poradíme a pomůžeme. 

2. Potřebujete zajistit odvoz do shromáždění? Rádi zajistíme.      Na obě tyto služby 

kontaktujte v případě potřeby Vladimíra Lukáše.      Zároveň vyzýváme řidiče, ochotné 

k této službě, aby se přihlásili také u VL 

3. Od neděle 6.4. do konce dubna nabízíme v knihkupectví slevu 25% na veškerý 

sortiment. Neváhejte, nakupujte! Kontakt – Dáša Kalvachová 

4. Zveme vás na poslední 3 jarní programy Seniorklubu (videosnímky): 

¶ Středa 16.4.: Sinajský poloostrov 

¶ Středa 23.4.: Krásy přírody (Nový Zéland, Kilimandžáro, Grand Canyon) 

¶ Začátky v 17 hodin. 

¶ Kontakt v kavárně.  
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Kázání v mp3 a textové podobě   ………………………………. www.cb.cz/pardubice 

Nahrávky biblických hodin v mp3   ……….……………………… kancelář Archy 
 

Knihovna       Irena Hambálková  tel.  461 100 142 

(půjčování knih vždy po shromáždění) Eva Heinová  tel. 777 505 987 

Prodej knih a hudby, Kavárna Dagmar Kalvachová D. tel. 737 342 615  

Kurzy Alfa      Martin Hambálek  tel. 774 319 418 

Awana klub     Dagmar Kalenská   tel. 606 723 207 

Práce s dorostem     Josef Chmel   tel. 777 849 212 

Schůzky mládeže    Milan Stránský   tel. 728 242 111 

Evergreeni     Marek Kalvach  tel. 736 466 891 

Chválící skupinka    Petr Kalvach  tel. 777 043 356 

Chválící skupinka   Jiří Čermák   tel. 731 686 693  

Kancelář sboru, pokladník  Marie Kampová  tel. 731 143 403 

           tel. 732 157 375 

Varhanní doprovod    Daniel Chráska    tel. 602 412 877 (změna!) 

 

NOE – Křesťanská a základní škola a mateřská škola  
 
FINANČNÍ DARY NA POTŘEBY ŠKOLY můžete posílat na účet školy: 

Číslo účtu: 43-8814570277/0100 

Konst. Symbol: 558 

Variabilní symbol pro ZŠ:  99 a dále rodné číslo bez čísla za lomítkem 

Variabilní symbol pro MŠ: 88 a dále rodné číslo bez čísla za lomítkem 

Do poznámky uveďte Vaše číslo telefonu. 

 

Výbor pobočky:  Vladimír Lukáš – předseda 

Eva Widenská 

Eva Brzáková 

Revizor hospodaření: Jaroslav Žítek 

 

Struktura činnosti. 

Kavárna a knihkupectví - vedoucí Dagmar Kalvachová (Dubinská) 

Seniorklub - vedoucí Vladimír Lukáš, zástupce - Petr Kalvach st. 

Volejbalový kroužek - vedoucí  Michal Widenský 

Číslo účtu (pro vaše případné sponzorské dary).   3368788389/0800 (změna!) 

Služby CB 

 E L I M    P a r d u b i c e   o . s. 
ƪǌŜǎǙŀƴǎƪł ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ ǇǊƻ ŜǾŀƴƎŜƭƛȊŀŎƛ ŀ Řƛŀƪƻƴƛƛ 

http://www.cb.cz/pardubice
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NEDĚLE Modlitební chvíle 09:00 hod. Archa,kavárna 
 Bohoslužba 09:30 hod. Archa, velký sál 
 Bohoslužba 09:15 hod. Kvasín 
 
ÚTERÝ   Kurz Alfa 18:00 hod 
 
STŘEDA  Modlitby za sbor 17:15 hod. Archa, klubovna 
 Studium Bible 18:15 hod. Archa, malý sál 
 
ČTVRTEK Klub maminek 09:00 hod. Archa, sudé týdny 
 Awana klub 17:00 hod. Archa 
 Studium Bible 18:30 hod. Kvasín, sudé týdny 
 
PÁTEK Dorost 16:30 hod. Archa, klubovna 
 
SOBOTA Mládež 18:00 hod. Archa, malý sál 
 

NEDĚLE Evergreeni 18:00 hod. Archa, malý sál  

 
Církev bratrská- Archa 
Pardubice 
Lonkova 512 
530 09 Pardubice 
 

pardubice@cb.cz 
www.cb.cz/pardubice 
 

Kazatel   
  
Martin Tabačan 
tel. 774 144 301 
tabycz@gmail.com 
 

Starší sboru 
Pardubice 
 

Dušan Beníšek 
tel. 603 399 349 
du.ben@tiscali.cz 
 
Radomír Kalenský 
tel. 606 788 791 
radomir.kalensky@tiscali.cz 
 
Dagmar Kalvachová Pol. 
tel. 736 658 176 
dagmar.kalvachova@seznam.cz 

 
Petr Kotas 
tel. 602 309 227 
f.trade@email.cz 
 
Daniel Pirkl 

tel. 777 876 926 
daniel@pirkl.cz 
 
Jakub Řehák 
tel.775 322 268 
rehak.jakub@gmail.com 

 
Kvasín 
 

Zdeněk Šenkýř 
tel. 469 666 966 
zdenek.senkyr@seznam.cz 

Pravidelná setkání  

 
Sborový list. Vychází jako občasník sboru Církve bratrské v Pardubicích.  
 
Všechny připomínky, podněty a nápady či modlitební předměty adresujte 
prosím redakci Sborového listu.  
 
Martin Tabačan  tabycz@gmail.com 
Dagmar Kalvachová Pol. dagmar.kalvachova@seznam.cz 
 
Uzávěrka příštího čísla červen 2014. 
 

Náklady na vydání tohoto čísla činí asi 10 Kč. 

 

Číslo účtu sboru CB Pardubice 2000380583 / 2010 
Konstantní symbol 558 
Variabilní symbol  
 
Při úhradách používejte prosím jako variabilní symbol své rodné 
číslo datum narození (bez čísla za lomítkem),  
před které uvedete toto dvojčíslí podle druhu určení platby. 
dary, desátky     68........ 
splátky dluhů ARCHY   78........ 
úhrada akce mládeže   33........ 
úhrada tábora AWANA   11........ 
zahraniční misie    55........ 
úhrada Awana klubu   66........ 
účelové dary pro křesťanskou MŠ  88........ 
účelové dary pro křesťanskou školu 99........ 

zálohy Centrální telefonní síť  22........ 
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